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 Protokół Nr ORN.0002.7.2011  

Sesji Rady Miejskiej w Olecku  

odbytej w dniu 25 marca 2011 roku  

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Olecku 
 

 

 

 Sesję rozpoczęto   o godzinie  13.00 

                 zakończono o godzinie  15.15 

 

 

Sesji przewodniczył                                    Przewodniczący  Rady Miejskiej  

- Karol Sobczak  

 

Protokołowała                                             Inspektor  Wydziału ORN UM  

- Wioletta Biszewska  

 

 

 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej. Witał radnych przybyłych na 

sesję, witał Burmistrza – Wacława Olszewskiego, Zastępcę Komendanta Komendy 

Powiatowej Policji w Olecku – Bernarda Faszczę, Kierownika Wydziału Urzędu 

Marszałkowskiego Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Olsztynie Biuro Regionalne  

w Ełku – Alojzego Jurczaka, Dowódcę JRG – Jerzego Gołembiewskiego.  

 

Witał kierowników jednostek podległych Radzie Miejskiej, prezesów spółek, 

kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego, sołtysów, przewodniczących rad osiedli oraz 

mieszkańców biorących udział w sesji, szczególnie przedstawicieli Samorządu 

Uczniowskiego wraz z opiekunem ze Szkoły Podstawowej Nr 3 im. Jana Pawła II w Olecku. 

 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 21 radnych, w sesji uczestniczy  

20 radnych, co stanowi wystarczające quorum do odbycia sesji i podejmowania 

prawomocnych uchwał – lista obecności radnych w załączeniu do protokołu. 

 

Jeden radny przybył na sesję podczas jej trwania.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady.  

3. Informacja Burmistrza o działalności w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych  

w okresie od ostatniej sesji.  

5. Analiza funkcjonowania szkół i placówek oświatowych.   

6. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji programu współpracy Gminy Olecko  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego w 2010 roku.  

7. Interpelacje oraz odpowiedzi na interpelacje radnych.  

8. Wnioski radnych i Komisji Rady. 

9. Uwagi i wnioski Sołtysów oraz Przewodniczących Rad Osiedli dotyczące projektów 

uchwał.   
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10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących 

fundusz sołecki, 

b) określenia wysokości dotacji celowej Samorządowi Województwa Warmińsko-

Mazurskiego, 

c) przystąpienia Gminy Olecko do realizacji projektu pod nazwą „Platforma 

Współpracy EGO SA” – II etap, 

d) określenia szczegółowego sposobu konsultowania z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy  

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 

e) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości  

w wyniku uwzględnienia roszczeń, o których mowa w art. 209 a ustawy  

o gospodarce nieruchomościami, 

f) zmiany uchwały Nr XLII/321/06 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 26 stycznia 

2006 r. w sprawie przyjęcia Lokalnego Planu Rewitalizacji jako szansy na 

poprawę życia w Olecku, 

g) uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Olecko na lata 2011-2015, 

h) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2011-2022, 

i) zmiany budżetu gminy na 2011 rok. 

11. „Głos wolny, wolność ubezpieczający”.  

12. Zamknięcie obrad sesji. 

 

 

Uwag do porządku obrad nie zgłaszano.  

 

 

Do punktu 2 – Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji Rady.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do protokołu z sesji Rady Miejskiej, odbytej w dniu 25 lutego  

2011 roku? 

 

Uwag do protokołu nie zgłaszano. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie treść protokołu z ostatniej sesji Rady 

Miejskiej.  

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 21, za przyjęciem protokołu głosowało 

20 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

 

Rada przyjęła protokół Nr ORN.0002.6.2011 sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 25 lutego 

2011 roku.  

 

 

Do punktu 3 – Informacja Burmistrza o działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski  

poinformował, że w okresie międzysesyjnym wydał następujące zarządzenia: 

 zarządzenie Nr ORN.0050.53.2011 z dnia 28 lutego 2011 r. w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2011 rok – dochody zwiększono o 23.554 zł i o tę sama kwotę dokonano 

zwiększenia planu wydatków; 
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 zarządzenie Nr ORN. 0050.54.2011 z dnia 28 lutego 2011 r. w sprawie przeznaczenia 

do zbycia w drodze  bezprzetargowej i ogłoszenia wykazu nieruchomości położonej na 

terenie Gminy Olecko – dotyczy nieruchomości gruntowej zabudowanej budynkiem 

gospodarczo-garażowym o powierzchni 110,15 m² w Olecku przy ul. Kościuszki 16;  

 zarządzenie Nr 0050.56.2011 z dnia 28 lutego 2011r. w sprawie przeznaczenia  do 

sprzedaży w drodze bezprzetargowej i ogłoszenia wykazu nieruchomości  gruntowej 

położonej na terenie Gminy Olecko – dotyczy nieruchomości gruntowej na poprawę 

warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej o powierzchni 0,4602 ha, 

położonej w Judzikach; 

 zarządzenie Nr 0050.57.2011 z dnia 28 lutego 2011 r. w sprawie ustanowienia 

nieodpłatnej służebności gruntowej na nieruchomości położonej w obrębie Lesk, 

Gmina Olecko; 

 zarządzenie Nr ORN.0050.58.2011 z dnia 3 marca 2011 r. w sprawie zwołania 

zebrania wyborczego w sołectwie Babki Oleckie; 

 zarządzenie Nr ORN.0050.59.2011 z dnia 3 marca 2011 r. w sprawie rozstrzygnięcia 

konkursu  ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych  w 2011 roku – dotyczy 

realizacji zadania w zakresie pomocy społecznej – prowadzenie i zapewnienie miejsc 

w placówkach opiekuńczo-wychowawczych (świetlicy); zadanie zostało zlecone 

Caritas Diecezji Ełckiej;  

 zarządzenie Nr ORN.0050.60.2011 z dnia 3 marca 2011 r. w sprawie rozstrzygnięcia 

konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych w 2011 roku – dotyczy 

realizacji zadania w zakresie pomocy społecznej – prowadzenie i zapewnienie miejsc 

w placówkach opiekuńczo-wychowawczych (świetlicy); zadanie zostało zlecone 

Towarzystwu Przyjaciół Dzieci w Olecku; 

 zarządzenie Nr ORN.0050.61.2011 z dnia 7 marca 2011 r. w sprawie zwołania zebrań 

wyborczych w osiedlach na terenie miasta Olecko; 

 zarządzenie Nr ORN.0050.62.2011. z dnia 14 marca 2011 r. w sprawie przeznaczenia 

do sprzedaży w drodze przetargu nieograniczonego i w drodze bezprzetargowej oraz 

ogłoszenia wykazu nieruchomości położonych na terenie Gminy Olecko – dotyczy  

8 nieruchomości gruntowych pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną przy  

ul. Leśnej i 2 nieruchomości przy ul. Kasztanowej (sprzedaż w drodze przetargu) oraz 

nieruchomości gruntowej pod zabudowę garażowo-gospodarczą przy ul. Jeziornej 

(sprzedaż bezprzetargowa); 

 zarządzenie Nr ORN.0050.63.2011 z dnia 14 marca 2011 r. w sprawie ogłoszenia 

otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych w zakresie ochrony  

i promocji zdrowia w roku 2011; 

 zarządzenie Nr ORN.0050.64.2011 z dnia 14 marca 2011 r. w sprawie powołania 

komisji konkursowej w celu zaopiniowania złożonych ofert w ramach otwartego 

konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych w zakresie kultury oraz sportu 

w 2011 r. oraz regulaminu jego pracy; 

 zarządzenie Nr ORN.0050.65.2011 z dnia 17 marca 2011 r. zmieniające zarządzenie 

Nr 539/10 z dnia 26 kwietnia 2010 r. w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze 

przetargu nieograniczonego i ogłoszenia wykazu nieruchomości położonych na terenie 

Gminy Olecko oraz wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej; 

 zarządzenie Nr ORN.0050.66.2011 z dnia 17 marca 2011 r. w sprawie wyrażenia 

zgody na wniesienie aportem mienia Gminy Olecko do Przedsiębiorstwa Energetyki 

Cieplnej w Olecku Spółka z o.o.; 

 zarządzenie Nr ORN.0050.67.2011 z dnia 21 marca 2011 r. w sprawie 

przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Sołectwa Dobki – konsultacje odbędą się 

31 marca 2011 r. o godzinie 17.00 w Urzędzie Miejskim w Olecku i będą dotyczyły 

podziału sołectwa Dobki na dwa odrębne; 
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 zarządzenie Nr ORN.0050.68.2011 z dnia 21 marca 2011 r. w sprawie umorzenia 

zaległości; 

 zarządzenie Nr ORN.0050.69.2011 z dnia 25 marca 2011 r. w sprawie ustanowienia 

nieodpłatnej służebności gruntowej na nieruchomości położonej w obrębie Sedranki, 

Gmina Olecko; 

 zarządzenie Nr ORN.0050.70.2011 z dnia 21 marca 2011 r. w sprawie zwołania 

ponownego zebrania wyborczego dla wyboru Rady Osiedla i Zarządu Osiedla Nr 1  

w Olecku – w pierwszym terminie na spotkanie przyszło zbyt mało mieszkańców i nie 

dokonano wyborów; 

 zarządzenie Nr ORN.0050.71.2011 z dnia 23 marca 2011 r. w sprawie ogłoszenia 

rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych  

w zakresie kultury w 2011 r.; 

 zarządzenie Nr ORN.0050.72.2011 z dnia 23 marca 2011 r. w sprawie ogłoszenia 

rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych  

w zakresie sportu w 2011 r. 

 

Inne informacje z okresu międzysesyjnego: 

 Ogłoszono: 

 trzeci przetarg na sprzedaż nieruchomości gruntowej o powierzchni 1,0059 ha, 

położonej w Olecku przy ulicy Kościuszki (TAG), przeznaczonej na cele 

przemysłowo-składowe. Przetarg zostanie przeprowadzony w dniu 4 kwietnia  

2011 r., 

 szósty przetarg na sprzedaż dwóch nieruchomości gruntowych przeznaczonych pod 

zabudowę mieszkaniową jednorodzinną przy ulicy Żeromskiego. Przetarg zostanie 

przeprowadzony w dniu 4 kwietnia 2011 r., 

 drugi przetarg na sprzedaż dwóch nieruchomości zabudowanych budynkami 

użytkowymi, położonymi w obrębie Lesk. Przetarg zostanie przeprowadzony  

w dniu 27 kwietnia 2011 r., 

 pierwszy przetarg na sprzedaż nieruchomości gruntowej o powierzchni 0,3030 ha, 

położonej w miejscowości Gąski z przeznaczeniem pod zabudowę mieszkaniową 

jednorodzinną z częścią usługową. Przetarg zostanie przeprowadzony w dniu  

27 kwietnia 2011 r., 

 pierwszy przetarg na sprzedaż nieruchomości gruntowej o powierzchni 0,1496 ha, 

położonej w miejscowości Borawskie z przeznaczeniem pod zabudowę 

mieszkaniową jednorodzinną. Przetarg zostanie przeprowadzony w dniu  

27 kwietnia 2011 r. 

 

 Rozstrzygnięto nieograniczony przetarg na sprzedaż nieruchomości o powierzchni 

0,1800 ha, położonej w obrębie Rosochackie z przeznaczeniem pod zabudowę mieszkaniową. 

Nieruchomość zostanie sprzedana za kwotę 21.869,40 zł brutto. 

 

 Nie doszły do skutku przetargi: 

 na sprzedaż nieruchomości zabudowanej, położonej w Olecku przy ulicy 

Zamkowej (nieruchomość po PTTK), 

 na sprzedaż nieruchomości o powierzchni 0,1000 ha, położonej w obrębie 

Borawskie z przeznaczeniem pod zabudowę mieszkaniową wolnostojącą. 

 

 Zawarto akty notarialne: 

 na sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej w Olecku przy ulicy Żeromskiego,  

z przeznaczeniem pod zabudowę mieszkaniową, 

 na sprzedaż nieruchomości rolnej o powierzchni 0,46 ha w obrębie Borawskie, 

 na sprzedaż nieruchomości położonej w obrębie Rosochackie z przeznaczeniem 
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pod zabudowę mieszkaniową. 

 

 Przypomniał, że z dniem 31 marca upływa termin płatności: 

 opłat rocznych z tytułu użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowych, 

 opłat z tytułu sprzedaży nieruchomości na raty, 

 rat opłaty adiacenckiej, 

 rat opłaty z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo 

własności, 

 czynszu dzierżawnego za dzierżawę gruntów pod garażami i budynkami 

gospodarczymi. 

 

 W wyniku postępowania w trybie przetargu nieograniczonego na wykonywanie 

remontów bieżących i konserwacji dróg gruntowych na terenie gminy Olecko w 2011r. 

wyłoniona została firma Transport Ciężarowy Krzysztof Witkowski z Olecka. Remonty dróg 

rozpoczną się pod koniec przyszłego tygodnia. W chwili obecnej wykonywane są doraźne 

remonty nieprzejezdnych odcinków dróg. Prosił o cierpliwość.  

 

 Trwają prace porządkowe na terenie miasta. 

 

 W wyniku przetargu nieograniczonego na wynajem dwóch lokali użytkowych 

położonych przy Placu Wolności 9 zostali wyłonieni najemcy: 

 lokal o powierzchni 40,80m
2
 za czynsz w wysokości 23 zł netto za metr 

kwadratowy powierzchni, 

 lokal o powierzchni 53,40 m
2
 za czynsz w wysokości 30 zł netto za metr 

kwadratowy powierzchni. 

 

 W dniu 1 marca br. do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Olsztynie złożono wniosek o zwrot utraconych dochodów z tytułu zwolnienia  

z podatku od nieruchomości, będących własnością Skarbu Państwa, gruntów pokrytych 

wodami jezior o ciągłym dopływie lub odpływie wód powierzchniowych oraz gruntów 

zajętych pod sztuczne zbiorniki wodne. Skutki ustawowego zwolnienia za 2010 rok, to kwota 

3.984 zł. 

 

 W listopadzie ubiegłego roku Burmistrz wystąpił z wnioskiem do Ministerstwa Sportu  

i Turystyki o środki finansowe na realizację zajęć sportowych dla uczniów. Gmina otrzymała 

środki w wysokości 45.000 zł na realizację zajęć z pływania pn. ,,Mała akademia pływania”. 

Zajęcia odbywać się będą w okresie: marzec-czerwiec oraz wrzesień- listopad. W programie 

uczestniczyć będzie ogółem 360 uczniów z klas I-V szkół podstawowych. 

 
 Dnia 15 marca br. upłynął termin składania ofert przez organizacje pozarządowe  

w ramach otwartego konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych w zakresie 

kultury i sportu w 2011 r. Wpłynęły 23 oferty, w tym 18 z zakresu sportu i 5 z kultury.  

W zakresie sportu 2 oferty nie spełniły warunków oceny formalnej i 1 nie uzyskała więcej niż 

50% punktów z oceny merytorycznej. Pozostałych 15 oferentów otrzyma dotację  

w wysokości ogółem 225.000 zł (cała kwota przewidziana na dotację została 

rozdysponowana). W zakresie kultury 1 nie spełniła warunków oceny formalnej i 1 nie 

uzyskała więcej niż 50% punktów z oceny merytorycznej. Pozostałych 3 oferentów otrzyma 

dotację w wysokości ogółem 4.600 zł. Na wsparcie zadań z zakresu kultury przewidziano  

13.500 zł. W ramach pozostałych środków 8.900 zł zostanie ponownie ogłoszony konkurs. 

Dodał, iż oferty, jakie zostały złożone przez organizacje pozarządowe były na bardzo dobrym 

poziomie.  

 



 6 

 21 marca br. odbyło się spotkanie komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu  

i Rekreacji, podczas którego Burmistrz przypomniał kompetencje Rady Miejskiej oraz 

Burmistrza. Radni (również i z innych komisji Rady Miejskiej) zapoznali się  

z funkcjonowaniem gminnej oświaty w świetle kosztów, które są ponoszone na edukację 

przedszkolną oraz w szkołach podstawowych i gimnazjach. Trwają rozmowy jak zmniejszyć 

koszty, nie pogarszając jakości edukacji naszych uczniów. Żadne decyzje jeszcze nie zapadły. 

 
 Zakończyły się wybory sołtysów. Przedstawił wybranych sołtysów, zgodnie z tabelą 

zamieszczoną poniżej: 

 

Lp. S o ł e c t w o Imię i nazwisko sołtysa 

1. Babki Gąseckie Bernard Burba 

2. Babki Oleckie Elżbieta Milewska 

3. Borawskie Walenty Sejnowski 

4. Borawskie Małe Romuald Wróblewski 

5. Dąbrowskie  Grzegorz Wróblewski 

6. Dąbrowskie II Marian Olszewski 

7. Dobki - 

8. Doliwy Andrzej Pietkiewicz 

9. Duły Agnieszka Słowikowska 

10. Dzięgiele Grażyna Wasilewska 

11. Gąski  Alicja Stefanowska 

12. Gordejki Andrzej Jankowski 

13. Jaśki Krzysztof Rogało 

14. Judziki Jarosław Domański 

15. Kijewo  Teresa Michniewicz 

16. Kukowo Antoni Rydzewski 

17. Lenarty Stanisław Ciechanowicz 

18. Łęgowo Andrzej Dzikielewski 

19. Możne Joanna Jurewicz 

20. Olszewo Kazimierz Kołodziński 

21. Plewki Anna Lilioza Gajewska 

22. Raczki Wielkie Walerian Wierzbiński 

23. Rosochackie Stanisław Bokunewicz 

24. Sedranki Wacław Luberecki 

25. Świdry Ryszard Makarewicz 

26. Ślepie Marzanna Siwik 

27. Szczecinki Karol Skrocki 

28. Zabielne Halina Bielecka 

29. Zajdy Krzysztof Klimaszewski 

30. Zatyki Maria Magdalena Arciszewska 

 
Nie przeprowadzano wyborów w Sołectwie Dobki, w związku z tym, iż mieszkańcy 

miejscowości Giże – wchodzącej w skład sołectwa Dobki – wystąpili o jego podział. W dniu 

31 marca o godzinie 17.00 w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Olecku odbędą się 

konsultacje z mieszkańcami Sołectwa Dobki. Przedmiotem konsultacji będzie podział na dwa 

odrębne sołectwa, ustalenie granic i nazw obu sołectw oraz przyjęcie projektów statutów 

sołectw. Projekty uchwał w przedmiotowej sprawie przedłożę radnym na sesję w kwietniu. Po 

podjęciu uchwał i ich opublikowaniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko-

Mazurskiego, zarządzone zostaną wybory sołtysów w nowo powstałych sołectwach.   
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 Przeprowadzone zostały wybory organów osiedli, funkcjonujących na terenie naszego 

miasta. Mieszkańcy Osiedla Nr 2 wybrali Radę Osiedla i jego Przewodniczącego w osobie 

Pana Marka Rzeplińskiego oraz Zarząd Osiedla, którego Przewodniczącą została Pani Teresa 

Gałaszewska.  

 

 Nie odbyły się wybory organów Osiedla Nr 1 ze względu na to, iż w zebraniu 

wyborczym uczestniczyła zbyt mała liczba mieszkańców. W związku z powyższym 

zarządziłem ponowne wybory organów Osiedla Nr 1, które odbędą się 4 kwietnia 2011 r.  

o godzinie 17.00 w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Olecku.  

 

 Trwa budowa centrum sportowo-rekreacyjno-kulturalnego – hala widowiskowo-

sportowa z pływalnią. Wykonywane są roboty żelbetowe i konstrukcja dachu. 

Zaawansowanie robót na koniec marca 2011 r. wynosi około 37 %. W dniu wczorajszym 

komisja konkursowa powołana do wyboru nazwy hali wybrała nazwę „Lega”. 

 

 Trwa przebudowa budynku przedszkola na centrum integracji kulturalnej w Olecku, 

ul. Kopernika 6. Trwają roboty wykończeniowe wewnątrz budynku, montaż osprzętu 

sanitarnego. 

 

 Trwa nadbudowa budynku mieszkalnego wielorodzinnego przy ul. Mazurskiej 28  

w Olecku. Termin wykonania zadania upływa 24 czerwca 2011 r. Trwają roboty wewnętrzne 

wykończeniowe. Zaawansowanie robót na koniec stycznia 2011 r. szacowane jest na około  

81 %. 

 

 Ogłoszono przetarg nieograniczony w formule zaprojektuj i wybuduj na uzbrojenie 

ulicy Szeremety. Otwarcie ofert  nastąpi 30 marca 2011 r. 

 

 Trwa budowa ul. Spacerowej wraz z kanalizacja deszczową. Zakończenie inwestycji 

nastąpi 30 czerwca 2011 r. Zaawansowanie robót na koniec marca 20l1 r. wynosi 38 %. 

 

 Ogłoszono przetarg nieograniczony w formule zaprojektuj i wybuduj na uzupełnienie 

wodociągu Jaśki – Duły. Otwarcie ofert nastąpi 30 marca 2011 r. 

 

 W okresie międzysesyjnym wydano 5 decyzji o warunkach zabudowy oraz 2 decyzję 

lokalizacji celu publicznego. Na żądanie zainteresowanych stron wydano 28 wypisów  

i wyrysów ze studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego  

i miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. 

 

 Trwa sporządzanie projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenów położonych w obrębie geodezyjnym Możne, części obrębu Sedranki i Olecko 2. 

Termin wykonania usługi: marzec 2012 r. Zakończył się termin składania wniosków do w/w 

planu. Wnioski przekazano jednostce projektowej do realizacji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są pytania w związku z przedstawionymi informacjami? 

 

Radny Janusz Żero 

zapytał o aport do PEC-u. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, iż gmina przekazała działkę Przedsiębiorstwu Energetyki Cieplnej w Olecku 

położoną przy ul. 11 Listopada. Wyraził nadzieję, że na działce tej zostanie wybudowana 
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nowa ciepłownia. W dniu dzisiejszym Pan Prezes zawiózł wniosek do Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Olsztynie na dofinansowanie do 

budowy tej kotłowni. Jeżeli PEC otrzyma dofinansowanie, wówczas powstanie nowa 

kotłownia, a ta przy ul. Składowej na ogrzewanie olejowe zostanie zlikwidowana.  

 

Innych pytań nie zgłaszano.  

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

Do punktu 4 – Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach 

podejmowanych w okresie od ostatniej sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

poinformował, że w okresie międzysesyjnym do Biura Rady wpłynęły następujące sprawy: 

 

 W związku z tym, iż 11 marca był Dniem Sołtysa złożył wszystkim sołtysom 

serdeczne życzenia, gratulując jednocześnie wyboru. Poinformował, iż Poseł na Sejm 

Rzeczypospolitej Polskiej – Pan Andrzej Orzechowski także prosił o przekazanie wszystkim 

sołtysom życzeń z okazji Dnia Sołtysa. Odczytał treść życzeń – w załączeniu do protokołu. 

 

 W dniu 25 marca 2011 r. wpłynęła uchwała Nr RIO.VIII-0120-150/11 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 21 marca 2011 r.  

w sprawie opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu Miasta Olecko, na podstawie 

przyjętej przez jednostkę samorządu terytorialnego Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2011-2022 oraz uchwały budżetowej na rok 2011. Odczytał treść uchwały – w załączeniu do 

protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej oddał głos Wiceprzewodniczącemu Rady 

Miejskiej – Romualdowi Wojnowskiemu.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Romuald Wojnowski 

poinformował, iż każdego roku prowadzone jest współzawodnictwo sportowe miast i gmin. 

Takie współzawodnictwo prowadzone było również w 2010 r. W związku z powyższym 

wręczył Burmistrzowi statuetkę za zajęcie przez Gminę Olecko IX miejsca w Wojewódzkim 

Sportowym Współzawodnictwie Gmin w 2010 r. Gratulował i życzył równie dobrych lub 

lepszych wyników w latach przyszłych.  

Korzystając z okazji oznajmił, iż na terenie naszego miasta w roku bieżącym będą się 

odbywały bardzo prestiżowe imprezy na stadionie lekkoatletycznym. 19 czerwca 2011 r. 

odbędą się Młodzieżowe Mistrzostwa Polski w biegu na dystansie 5 km w kategorii kobiet  

i mężczyzn oraz Ogólnopolski Miting Grand Prix. Serdecznie wszystkich zapraszał.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

kontynuował przedstawianie informacji międzysesyjnych: 

 

 W dniu 24 marca 2011 r. komisja powołana do wyłonienia nazwy hali widowiskowo-

sportowej z pływalnią dokonała wyboru nawy „Lega”. 

  

 W okresie międzysesyjnym odbyły się następujące posiedzenia komisji: 

 22 marca 2011 r. odbyło się posiedzenie Komisji Planowania, Budżetu  

i Gospodarki; 
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 21 i 24 marca 2011 r. odbyły się posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Promocji 

Gminy, Sportu i Rekreacji; 

 23 marca 2011 r. odbyło się posiedzenie Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony 

Zdrowia i Bezpieczeństwa; 

 4 marca 2011 r. odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej, 

 18 marca odbyło się posiedzenie Komisji Statutowej. 

 

Radni nie zgłaszali pytań w związku z przedstawionymi informacjami.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 5 – Analiza funkcjonowania szkół i placówek oświatowych. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb 

poinformował, iż Komisja Oświaty na spotkaniu w dniu 21 marca 2011 r. z udziałem Pana 

Burmistrza oraz Pani Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Elżbiety Rękawek 

zajmowała się tematyką funkcjonowania oświaty. Temat ten był poruszony także podczas 

obrad komisji w dniu wczorajszym. Ze względu na to, iż funkcjonowanie oświaty jest 

tematem złożonym, ze względu na ciągłe zmiany prawa oświatowego, których nie da się 

przewidzieć, gdyż jest to prawo odgórne, jakie musimy realizować, skupi się na 

przedstawieniu informacji głównie za rok 2010. Co do najbliższych planów – będą jeszcze 

analizy, dyskusje, debaty na ten temat, a jeżeli pojawią się dodatkowe informacje komisja do 

tego tematu powróci.  

Zadaniem własnym gminy jest zaspokajanie zbiorowych potrzeb mieszkańców m.in. 

w zakresie edukacji publicznej, w tym w szczególności: 

 zakładanie i prowadzenie publicznych: 

 przedszkoli, w tym z oddziałami integracyjnymi, 

 przedszkoli specjalnych, 

 innych form wychowania przedszkolnego, 

 szkół podstawowych, w tym z oddziałami integracyjnymi, 

 gimnazjów, w tym z oddziałami integracyjnymi, 

 zapewnienie kształcenia, wychowania i opieki, w tym profilaktyki społecznej, w tych 

jednostkach. 

Gmina Olecko prowadzi: 

 3 szkoły podstawowe: Szkołę Podstawową Nr 1 w Olecku, Szkołę Podstawową Nr 3 

w Olecku, Szkołę Podstawową w Gąskach, 

 2 gimnazja: Gimnazjum Nr 2 w Olecku oraz Gimnazjum w Kijewie, 

 3 zespoły szkół: Zespół Szkół w Olecku, Zespół Szkół w Judzikach, Zespół Szkół  

w Babkach Oleckich, 

 1 przedszkole. 

 Przedstawione placówki są jednostkami budżetowymi, dla których środki finansowe 

są przekazywane z budżetu gminy. Środki finansowe z budżetu gminy są przekazywane 

bezpośrednio do placówek. Gmina Olecko przekazuje dotacje dla niepublicznej szkoły 

podstawowej, gimnazjum oraz dla 3 przedszkoli niepublicznych. Na finansowanie zadań  

z zakresu oświaty gmina otrzymuje subwencję oświatową. Zaznaczył, iż z roku na rok 

subwencja staje się relatywnie coraz niższa. Państwo oszczędza, przekazując coraz więcej 

zadań do realizacji gminie.  

Zgodnie z Rozporządzeniem MEN w sprawie sposobu podziału części oświatowej 

subwencji ogólnej dla jednostek samorządu terytorialnego przyznana gminie subwencja 

oświatowa przeznaczona jest na: 

 finansowanie wydatków bieżących (w tym wynagrodzeń pracowników wraz  
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z pochodnymi) szkół prowadzonych przez gminę (przedszkoli nie); 

 dotowanie publicznych oraz niepublicznych szkół prowadzonych przez osoby prawne 

inne niż jednostki samorządu terytorialnego oraz przez osoby fizyczne; 

 finansowanie zadań z zakresu dokształcania i doskonalenia zawodowego nauczycieli; 

 finansowanie wydatków związanych z indywidualnym nauczaniem; 

 dofinansowanie wydatków związanych z wypłacaniem odpraw nauczycielom na 

podstawie art. 20 ust. 2 Karty Nauczyciela oraz udzielanie nauczycielom urlopów dla 

poratowania zdrowia; 

 finansowanie wczesnego wspomagania rozwoju dzieci; 

 finansowanie odpisu na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych dla nauczycieli 

będących emerytami i rencistami. 

Wysokość subwencji oświatowej dla jednostki samorządu terytorialnego liczona jest 

jako iloczyn liczby uczniów w tej jednostce oraz wysokości kwoty bazowej na ucznia.  

W 2010 r. wartość kwoty bazowej na jednego ucznia wynosiła 4.364,39 zł. Subwencja jest 

na gminę, a nie na szkołę. Statystyczna liczba uczniów w jednostce samorządu terytorialnego 

ustalana jest na podstawie danych systemu informacji oświatowej dla bazowego roku 

szkolnego wg stanu na dzień 30 września i 10 października. 

Subwencja oświatowa na 2010 r. naliczona była na ogółem 2 174 uczniów, z tego w: 

 publicznych szkołach podstawowych – 1.379, 

 publicznych gimnazjach – 761, 

 niepublicznej szkole podstawowej – 5, 

 niepublicznym gimnazjum – 29, 

 2 dzieci niepełnosprawnych w przedszkolu. 

Na wysokość subwencji znaczący wpływ ma rodzaj niepełnosprawności uczniów 

potwierdzony stosownym orzeczeniem poradni psychologiczno-pedagogicznej. Ogółem 

przy jej naliczaniu uwzględniono 60 uczniów o różnym stopniu niepełnosprawności. 

Subwencja ogólna w części oświatowej na realizację zadań wynikających z ustawy  

o systemie oświaty na 2010 rok wynosiła 11.445.130 zł oraz 116.085 zł z tytułu zwiększenia 

części oświatowej subwencji ogólnej z przeznaczeniem na dofinansowanie wydatków 

związanych z likwidacją szkód wywołanych zdarzeniami losowymi oraz remonty bieżące  

w obiektach oświatowych. 

Zadania w zakresie dowozu uczniów, edukacji przedszkolnej, stołówek szkolnych to 

zadania w całości finansowane ze środków własnych. 

Wydatki bieżące ogółem na szkoły podstawowe i gimnazja wyniosły 15.276.916 zł 

(szkoły podstawowe – 9.375.553 zł, gimnazja – 5.901.363 zł) w tym: 

 wynagrodzenia osobowe i bezosobowe nauczycieli, administracji i obsługi  

z pochodnymi – 12.656.582 zł, 

 wydatki osobowe nie zaliczone do wynagrodzeń – 216.710 zł, w tym: dodatki 

wiejskie i mieszkaniowe dla nauczycieli – 207.513 zł; Fundusz Świadczeń 

Socjalnych nauczycieli i pracowników – 613.156 zł, 

 materiały i wyposażenie – 365.179 zł, 

 pomoce naukowe, dydaktyczne i książki – 67.119 zł; 

 energia elektryczna, cieplna i woda – 660.260 zł; 

 usługi remontowe – 297.536 zł; 

 pozostałe wydatki – 225.206 (m.in. wywóz nieczystości, usługi kominiarskie, bhp, 

alarmowe, informatyczne, opłaty bankowe i pocztowe, wykonanie ekspertyz); 

 zakupy inwestycyjne – 21.358 zł;  

 dotacja dla niepublicznych szkół – 153.810 zł. 

W budżetach organów prowadzących szkoły wyodrębnia się środki na 

dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli w wysokości 1% planowanych 

rocznych środków przeznaczonych na wynagrodzenia osobowe nauczycieli. Sprawozdanie  

z wydatków na doskonalenie nauczycieli dyrektorzy składają Burmistrzowi do 31 marca po 
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zakończeniu roku budżetowego, w związku z powyższym nie będzie szczegółowo omawiał 

tego tematu. 

Na terenie naszej gminy funkcjonuje jedno przedszkole gminne oraz trzy przedszkola 

niepubliczne (tworzone jest czwarte przedszkole). Ponadto przy szkołach podstawowych  

w 2010 r. funkcjonowało 10 oddziałów przedszkolnych dla dzieci sześcioletnich. Na 

funkcjonowanie oddziałów przedszkolnych wydatkowano 637.968 zł. Funkcjonowanie 

przedszkola kosztowało gminę 2.190.468 zł, przy czym dotacja dla przedszkoli 

niepublicznych wyniosła 856.861 zł.  

Na dowóz uczniów do szkół gmina wydatkowała 562.448 zł. Gmina utrzymuje  

3 autobusy, w tym jeden przystosowany do przewozu uczniów niepełnosprawnych. Godne 

pochwały jest to, iż w autobusach dowożących dzieci zapewniona jest opieka pedagogiczna. 

W wielu gminach takiej opieki nie ma. W naszej gminie jest to zorganizowane bardzo dobrze.  

  Na funkcjonowanie stołówek szkolnych gmina wydatkuje 1.708.349 zł. Wszystkie 

szkoły w gminie prowadzą dożywianie uczniów. Ogółem w 2010 r. w szkołach miejskich 

korzystało miesięcznie przeciętnie 773 uczniów, tj. 41,9 % ogółu uczniów szkół miejskich, 

natomiast w szkołach wiejskich — 261 uczniów, tj. 57,5 % ogółu uczniów szkół wiejskich. 

W oparciu o art. 67 ust.1 pkt 3 ustawy o systemie oświaty w Szkole Podstawowej  

Nr 1, Szkole Podstawowej Nr 3, Zespole Szkół w Olecku, Szkole Podstawowej z Oddziałami 

Integracyjnymi w Gąskach, w Zespole Szkół w Babkach Oleckich oraz w Gimnazjum Nr 2  

w Olecku funkcjonują świetlice szkolne. Nauczyciele w świetlicach prowadzą zajęcia 

opiekuńczo-wychowawcze. W ramach świetlicy zatrudnieni są opiekunowie uczniów 

dowożonych do szkół. Na świetlice ogółem wydatkowano 576.974 zł.  

Zgodnie z art. 90p ustawy o systemie oświaty zadaniem własnym gminy jest udzielanie 

świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym. Świadczeniami pomocy materialnej 

 o charakterze socjalnym są stypendia szkolne i zasiłki szkolne. Ogółem w 2010 r. na pomoc 

materialną dla uczniów wydatkowano 506.666 zł. Ponadto na mocy uchwały z dnia  

30 listopada 2007 roku w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Wspierania Edukacji 

Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży Burmistrz przyznał 15 uczniom stypendia sportowe  

w łącznej wysokości 28.300 zł oraz 1 uczniowi stypendium naukowe w kwocie 2.000 zł. 

Łączna wysokość pomocy udzielonej zdolnym uczniom szkół podstawowych i gimnazjów 

wyniosła 30.300 zł. 

Zwrócił uwagę, na zmniejszającą się ilość uczniów, na którą istotny wpływ ma niż 

demograficzny. Przekłada się on na funkcjonowanie szkół. W wyniku mniejszej liczby 

uczniów zmniejsza się wysokość subwencji, jednak ilość oddziałów w szkołach się nie 

zmienia. Zmniejsza się średnia liczba uczniów w oddziale. Wpływa to na wzrost kosztów, 

jakie ponosi gmina.  

Na uznanie zasługuje to, iż w naszej gminie funkcjonują oddziały integracyjne. 

Oddziałów integracyjnych jest 9. Funkcjonują w Szkole Podstawowej Nr 4 w Olecku, 

Gimnazjum Nr 1 w Olecku, Szkole Podstawowej w Gąskach i Gimnazjum w Kijewie. 

Subwencja na dzieci niepełnosprawne jest wyższa, jednak dzieci te wymagają większej opieki, 

a w klasach integracyjnych dodatkowo zatrudniany jest nauczyciel wspomagający, opiekujący 

się dziećmi.  

Subwencja nie obejmuje nauczania indywidualnego. Dyrektor szkoły, której uczeń 

posiada orzeczenie o potrzebie indywidualnego nauczania, organizuje takie nauczanie poza 

szkołą w porozumieniu z burmistrzem.  

Podsumowując stwierdził, iż wszystkim zależy na tym, aby szkoły kształciły  

i wychowywały, a także zapewniały bezpieczne i higieniczne warunki do nauki. Dlatego 

uważa, że w gminie powinny być opracowane pewne cele strategiczne i operacyjne. Ze 

względu jednak na zmiany prawa oświatowego, opracowywanie dalekosiężnych strategii 

może nie być trafione. Jedyne, co można zrobić to skupiać się na tym, co jest, a cele 

strategiczne powinny dotyczyć głównie sfery dydaktycznej. Jednym z takich celów mogłaby 

być tematyka związana z komputeryzacją i informatyzacją szkół czy wykorzystywanie 
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technologii informacyjnych w nauczaniu, zakup tablic interaktywnych do szkół, dostęp do 

internetu, lekcje prowadzone z wykorzystaniem technologii informacyjnej. Możemy także 

tworzyć bogate oferty edukacyjne dla uczniów uzdolnionych, jak również zapewniać pomoc  

i wsparcie dla uczniów z problemami. W naszych szkołach to funkcjonuje. W każdej szkole – 

na miarę możliwości – dyrektorzy organizują taką pomoc, jak również organizują koła 

zainteresowań dla uczniów uzdolnionych. Analizując całość funkcjonowania oświaty da się 

zauważyć dbałość o uczniów w sensie bytowo-socjalnym – dożywianie, świetlice, bezpieczny 

dowóz do szkoły. W ostatnich latach bardzo poprawiła się także baza materialna. Poprawiono 

standardy zapewniające właściwe bezpieczeństwo i higienę, a gmina poniosła duże wydatki na 

remonty szkół.  

Obniżenie wieku szkolnego i niż demograficzny jest zagrożeniem, ale także swego 

rodzaju szansą na to, aby poprawić wyniki nauczania. O jakości i pracy szkół należy mówić 

nie w sensie rankingowym, ale skupiać się na jakich obszarach w danej szkole i w danym 

środowisku można jeszcze tę jakość poprawić.       

Istnieje również potrzeba większej współpracy z powiatem w obszarze oświaty  

i wychowania. Komisja planuje odbyć wspólne posiedzenie z komisją Rady Powiatu, aby te 

tematy poruszyć.  

Kolejnym bardzo ważnym tematem, nad którym należy się skupić jest funkcjonowanie 

klas sportowych. Komisja temat ten będzie analizowała na odrębnych posiedzeniach.  

Na zakończenie apelował do dyrektorów, nauczycieli, aby – o ile to możliwe – 

odbiurokratyzowywać pracę szkoły, wykonywać tylko to, co jest niezbędne i konieczne. 

Nauczyciel powinien być dla ucznia i jemu jak najwięcej czasu poświęcać. Zdaje sobie 

sprawę, że biurokracja musi być wykonywana i że dokumentów jest coraz więcej, ale w miarę 

możliwość należy dążyć, aby podmiotem był uczeń.  

Zwrócił także uwagę, że na edukację ma wpływ nie tylko gmina, nie tylko mądry  

i zarządzający szkołą dyrektor – a takich mamy, nie tylko nauczyciele, ale także aktywizacja 

rodziców. Dlatego apelował, aby rodzice próbowali bardziej aktywnie włączać się w pracę 

szkoły, gdyż to także od nich zależy jakość edukacji w naszym środowisku.    

 

Dziękował wszystkim, którzy pracują w obszarze oświaty, z Panem Burmistrzem  

i Panią Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu na czele. Dziękował dyrektorom za to, 

że starają się na miarę swoich możliwości i środków, jakimi dysponują, aby edukacja  

w naszym mieście i gminie była na jak najwyższym poziomie.  

 

Radni nie zgłaszali pytań.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 6 – Sprawozdanie Burmistrza z realizacji programu współpracy Gminy 

Olecko z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego w 2010 roku. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

przedstawił sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Olecko z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 

2010 roku – materiał w załączeniu do protokołu.  

 

 

Na tym punkt zakończono. 
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Do punktu 7 – Interpelacje oraz odpowiedzi na interpelacje radnych. 

 

Radny Grzegorz Kłoczko 

w związku z tym, iż mija pierwszy kwartał 2011 r. prosił o przedstawienie listy zadań, które są 

zaplanowane do realizacji w przypadku, kiedy pojawią się środki po stronie wydatków na 

realizację lub powiększenie nowych zadań, ze wskazaniem priorytetów, które zadania są pilne 

i będą realizowane w pierwszej kolejności.  

 

Radny Mariusz Miłun 

prosił o wystąpienie do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad o uzupełnienie 

jednej bramki usytuowanej przed wiaduktem jadąc w stronę Ełku.  

 

Radna Wioletta Żukowska 

w imieniu mieszkańców Dobek – Państwa Leszczyńskich i Państwa Królikowskich – zwróciła 

się z prośbą o naprawę drogi, gdyż podczas roztopów wiosennych droga jest zalana  

i nieprzejezdna samochodem osobowym. Dzieci w wieku szkolnym muszą przechodzić 

okrężną drogą przez zaorane pole. Chciałaby wiedzieć, czy sprawa zostanie rozwiązana, gdyż 

mieszkańcy zwracali się już w tej sprawie do Pana Burmistrza. 

    

Radny Janusz Żero 

zapytał, czy Pan Burmistrz wykonał telefon do Bystrego? 

 

Radny Wojciech Leonarczyk 

w kontekście ostatnich wydarzeń w Japonii, zapytał czy w Urzędzie Miejskim jest komórka 

lub osoba odpowiedzialna za monitorowanie zagrożeń w sytuacjach kryzysowych? 

Zgłosił wniosek o podjęcie działań w celu przeniesienia do Oleckiej Izby Historycznej lub  

w jej okolice, odnalezionego przed kilu laty głazu plebiscytowego – pamiątki plebiscytu roku 

1920. Głaz ten jest niewątpliwie dokumentem historii naszego miasta i do niej należy. Jest to 

historia dla nas trudna, ale pouczająca. Chociaż przegrany przez Polaków plebiscyt nie jest 

powodem do dumy dla naszej społeczności, to jednak tego rodzaju pamiątka pozostaje 

dokumentem historii, jest rodzajem wezwania do kultywowania patriotycznych wartości  

w naszej społeczności. Dlatego głaz plebiscytowy nie powinien leżeć zapomniany w garażu, 

tym bardziej, że przetrwał wojnę i zawirowania powojenne w stanie nienaruszonym. Sądzi, że 

dobrym miejscem jego prezentacji byłaby Olecka Izba Historyczna, jeśli warunki techniczne 

budynku na to pozwolą, lub jej okolice, np. pierwotne miejsce posadowienia obok budynku 

USC. Rzetelna informacja o historii kamienia powinna być umieszczona na tablicy obok 

niego. Proponował też zorganizować wykład objaśniający szczególne uwarunkowania czasu 

plebiscytu, a jego zapis udostępnić drukiem i na stronie internetowej. Reasumując wniósł  

o podjęcie odpowiednich działań i znalezienie adekwatnego miejsca dla tej interesującej 

pamiątki naszego miasta.   

 

Innych interpelacji nie zgłaszano.  

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odnośnie interpelacji zgłoszonej przez Pana Grzegorza Kłoczko poinformował, iż przemyśli 

sprawę i ewentualnie jeżeli coś się pojawi, na pewno to zgłosi. 

Interpelacja Pana Mariusza Miłuna – sprawdzi bramkę przed wiaduktem, jeżeli jest 

uszkodzona, zwróci się do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad o jej naprawę. 

Interpelacja Pani Wioletty Żukowskiej – w dniu wczorajszym pracownik Urzędu Miejskiego 

jeździł po wsiach, sprawdzał nieprzejezdne odcinki dróg. Od poniedziałku drogi w częściach 

nieprzejezdnych będą naprawiane.  
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Telefon do Bystrego został wykonany. Ustalił również z Dowódcą JRG, że w nagłych 

przypadkach strażacy będą pomagać w łapaniu psów. Gmina swego czasu zakupiła instrument 

do łapania psów i klatkę. Wyłapywane będą agresywne psy i przekazywane do Bystrego. 

Często zdarza się tak, że kiedy pracownicy schroniska w Bystrym przyjeżdżają, nie ma psów. 

Wczoraj strażacy szukali i nie znaleźli agresywnych psów, o których na posiedzeniu komisji 

mówił Pan Janusz Żero.  

Interpelacja Pana Wojciecha Leonarczyka – w Urzędzie Miejskim za zarządzanie kryzysowe 

odpowiadają osoby z Wydziału Spraw Obywatelskich, Zdrowia i Ewidencji Działalności 

Gospodarczej. 

Odnośnie kamienia plebiscytowego poinformował, iż znajduje się on w bezpiecznym miejscu. 

Nie jest on ani chlubą dla nas, ani dla Niemców. Uważa, że pamiątka ta nie jest godna do 

umieszczenia w Oleckiej Izbie historycznej i osobiście nie dopuści do tego, aby kamień 

umieścić w tym miejscu gdzie stał. Kamień ten powinien znaleźć swoje miejsce w zamku  

w Olecku. Taka była podjęta decyzja jeszcze w poprzedniej kadencji. Stowarzyszenie 

ZAMEK wyraziło na to zgodę, ówczesny starosta także. Kamień miał się tam znaleźć. Jakie są 

dalsze losy – trudno mu w tej chwili powiedzieć. Niszczyć go nie należy, eksponować także 

nie. Historia jest szczegółowo opisana. My Polacy w tamtym czasie byliśmy gnębieni przez 

Niemców, Niemcy sfałszowali ten plebiscyt, przywozili swoich rodaków nawet zza Odry, 

Polacy byli bici, torturowani. Nie mamy się czym szczycić i nie należy tego kamienia 

eksponować.     

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

Do punktu 8 – Wnioski radnych i Komisji Rady. 

 

Wniosków nie zgłaszano. 

 

 

Do punktu 9 – Uwagi i wnioski Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedli dotyczące 

projektów uchwał. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy ktoś z przedstawicieli jednostek pomocniczych: sołectw i rad osiedli chciałby 

zabrać głos na temat projektów uchwał będących przedmiotem obrad sesji? 

 

Sołtys Sołectwa Gąski – Alicja Stefanowska 

poinformowała, iż na rok 2011 w budżecie gminy przewidziane jest zagospodarowanie terenu 

rekreacyjnego w Gąskach. Chciałaby wiedzieć jakiego terenu to dotyczy i co wchodzi  

w zakres tej inwestycji? Czy ta inwestycja będzie sfinansowana z funduszu sołeckiego? 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, iż fundusz sołecki są to środki finansowe wyodrębnione w budżecie gminy na 

realizację zadań własnych gminy w poszczególnych sołectwach. Sołectwo decyduje, na co 

pieniądze będą przeznaczone. Nie pamięta co wchodzi w zakres inwestycji. Na pewno chodzi 

o teren nad jeziorem. Wniosek został złożony w biurze Rady Miejskiej, zapraszał Panią 

Sołtys do zapoznania się z treścią wniosku.  

 

Sołtys Sołectwa Gąski – Alicja Stefanowska 

odnośnie wniosku sołectwa w sprawie przeznaczenia funduszu sołeckiego na rok przyszły 

zapytała, czy gmina posiada strategię rozwoju, ponieważ wniosek, musi być zgodny ze 

strategią rozwoju gminy? Gdzie można się ze strategią zapoznać? 
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Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, iż strategia rozwoju gminy jest opracowana, jednak jest nieaktualna. 

Konieczność opracowania nowej strategii poruszał kilkakrotnie na spotkaniach  

z kierownikami. Taką strategię prawdopodobnie zlecimy do wykonania firmie zewnętrznej, 

gdyż będzie ona niezbędna przy pozyskiwaniu środków unijnych w latach 2014-2020. Jeśli 

Pani Sołtys ma koncepcję co można byłoby w sołectwie wykonać, prosił aby przyjść i mu ją 

przedstawić, a on powie, czy zadanie będzie można realizować ze środków funduszu 

sołeckiego, czy nie.    

 

Innych uwag nie zgłaszano. 

 

 

Przerwa 5 minut. 

 

 

Do punktu 10 – Podjecie uchwał w sprawach: 

 

 a) wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 

stanowiących fundusz sołecki 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski  

poinformował, iż do końca marca każdego roku Rada musi podjąć decyzję o wyodrębnieniu 

lub o niewyodrębnieniu środków na fundusz sołecki w budżecie gminy na rok następny. 

Projekt uchwały przewiduje wyodrębnienie środków stanowiących fundusz sołecki na rok 

2012. Jeżeli rada podejmie uchwałę, sołtysi mają obowiązek przedłożenia do końca września 

tego roku wniosków sołectwa o przeznaczeniu funduszu sołeckiego.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji stałych do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Sławomir Szerel 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb   

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

środków stanowiących fundusz sołecki. 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały? 

 

Radna Wioletta Żukowska 

stwierdziła, iż istnienie funduszu sołeckiego jest potrzebne, bo wówczas mieszkańcy mogą 

zdecydować na co chcą przeznaczyć pieniądze w sołectwie, gdyż znają swoje potrzeby. 

Uważa, że są to pieniądze dobrze zainwestowane. Fundusz sołecki jest dość skromny, aby 

mógł być przeznaczony na takie inwestycje jak np. na drogi czy wodociąg. W niektórych 

sołectwach są to pierwsze widoczne inwestycje wykonane za gminne pieniądze. Dlatego 
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gmina powinna wspierać działania mieszkańców sołectw i dążyć do zwiększania  

i proporcjonalnego podziału funduszu sołeckiego.  

 

Innych uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za podjęciem uchwały głosowało  

20 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie  

w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki.  

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.28.2011    

w załączeniu 

 

 

 b) określenia wysokości dotacji celowej Samorządowi Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski  

wyjaśnił, iż od 2003 r. funkcjonuje Biuro Regionalne Województwa Warmińsko-

Mazurskiego w Brukseli. Budżet biura finansowany jest przez samorząd regionu oraz powiaty 

i gminy z terenu województwa warmińsko-mazurskiego. Nasza gmina wspiera istnienie tego 

biura od chwili jego powołania. W tym roku będzie to wydatek w budżecie gminy  

w wysokości 5.160 zł.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji stałych do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Sławomir Szerel 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb   

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały w sprawie określenia wysokości dotacji celowej Samorządowi 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały? 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za podjęciem uchwały głosowało  

20 radnych. 
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Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie określenia wysokości dotacji celowej 

Samorządowi Województwa Warmińsko-Mazurskiego.  

 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.29.2011 

w załączeniu 

 

 

 c) przystąpienia Gminy Olecko do realizacji projektu pod nazwą „Platforma 

Współpracy EGO SA” – II etap 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski  

poinformował, iż zmieni się tytuł projektu uchwały i będzie brzmiał „w sprawie przystąpienia 

Gminy Olecko do kontynuacji projektu pod nazwą „Platforma Współpracy EGO SA” na lata 

2011-2013”. Pozostałe autopoprawki były szczegółowo omawiane na posiedzeniach komisji.  

Jest to kontynuacja projektu realizowanego w latach 2010-2011. Istnieje możliwość 

ponownego pozyskania środków finansowych na działania promocyjne. Pięć miast Platformy 

Współpracy EGO SA – Ełk, Gołdap, Olecko, Suwałki, Augustów – chcą wspólnie złożyć 

wniosek. Dlatego też przedłożono Radzie Miejskiej projekt przedmiotowej uchwały.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji stałych do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Sławomir Szerel 

poinformował, że komisja uwzględniając autopoprawki jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb   

poinformował, że komisja uwzględniając autopoprawki jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że komisja uwzględniając autopoprawki jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

zapytał, czy Rada wyraża zgodę na nieodczytywanie treści projektu uchwały? 

  

Rada przez aklamację zgodziła się na to, aby Przewodniczący nie odczytywał projektu 

przedmiotowej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały w sprawie 

przystąpienia Gminy Olecko do kontynuacji projektu pod nazwą „Platforma Współpracy 

EGO SA” na lata 2011-2013? 

 

Radny Mariusz Miłun 

prosił, aby przedstawiciel naszej gminy, który będzie w ramach projektu nadzorował pracą, 

przypilnował, aby jak największa ilość pieniędzy z tych 600 tys. zł trafiła do naszego miasta, 

czyli aby jak największa liczba podmiotów z naszego miasta wzięła udział w realizacji tego 

projektu.  
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Burmistrz – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, iż każde miasto otrzyma jednakową kwotę. Wszelkie realizowane zadania będą się 

odbywały w formie konkursów, przetargów, o czym podmioty będą powiadamiane.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za podjęciem uchwały głosowało  

20 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Olecko do kontynuacji 

projektu pod nazwą „Platforma Współpracy EGO SA” na lata 2011-2013.  

 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.30.2011 

w załączeniu 

 

 

 d) określenia szczegółowego sposobu konsultowania z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski  

wyjaśnił, iż znowelizowana ustawa o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

wprowadziła konieczność określenia w drodze uchwały szczegółowego sposobu 

konsultowania z organizacjami pozarządowymi projektów aktów prawa miejscowego  

w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji. Szczegóły były 

omawiane na posiedzeniach komisji.  

Prosił o uwzględnienie dwóch autopoprawek: 

 w § 1 wykreślić lit. c o treści: 

„§ 1. Ilekroć w uchwale jest mowa o: 

… c) „Radzie Miejskiej” rozumie się przez to Radę Miejską w Olecku:”. 

W treści załącznika ani razu nie użyto wyrazów „Rada Miejska”.   

 wykreślić § 11, ze względu na to, iż paragraf ten jest powtórzeniem § 8. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji stałych do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Sławomir Szerel 

poinformował, że komisja uwzględniając autopoprawki jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb   

poinformował, że komisja uwzględniając autopoprawki jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że komisja uwzględniając autopoprawki jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania  

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy  

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały? 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za podjęciem uchwały głosowało  

20 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu 

konsultowania z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami wymienionymi w art. 

3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 

 i o wolontariacie.  

 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.31.2011 

w załączeniu 

 

 

 e) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości 

w wyniku uwzględnienia roszczeń, o których mowa w art. 209 a ustawy o gospodarce 

nieruchomościami 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski  

poinformował, iż Wspólnota Mieszkaniowa Kościuszki 16 złożyła wniosek o wyrażenie 

zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej zabudowanej budynkiem gospodarczo-

garażowym, bezpośrednio przyległej do budynku położonego przy ul. Kościuszki 16, która 

wraz z dotychczas wydzieloną działką gruntu pod budynkiem będzie spełniać wymogi działki 

budowlanej. Wspólnota złożyła wniosek o udzielenie 90 %. Zgodnie z ustawą o gospodarce 

nieruchomościami Burmistrz za zgodą Rady Miejskiej może takiej bonifikaty udzielić.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji stałych do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Sławomir Szerel 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb   

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 

sprzedaży nieruchomości w wyniku uwzględnienia roszczeń, o których mowa w art. 209 a 

ustawy o gospodarce nieruchomościami. 
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Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały? 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za podjęciem uchwały głosowało  

20 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od 

ceny sprzedaży nieruchomości w wyniku uwzględnienia roszczeń, o których mowa  

w art. 209 a ustawy o gospodarce nieruchomościami.  

 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.32.3011 

w załączeniu 

 

 

 f) zmiany uchwały Nr XLII/321/06 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 26 stycznia 

2006 r. w sprawie przyjęcia Lokalnego Planu Rewitalizacji jako szansy na poprawę 

życia w Olecku 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski  

wyjaśnił, iż Lokalny Plan Rewitalizacji został przyjęty przez Radę Miejską w 2006 r. Plan jest 

niezbędny do ubiegania się o środki unijne z Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia  

i Mazury w ramach poddziałania Rewitalizacja miast. Spółdzielnia Mieszkaniowa w Olecku 

oraz Spółdzielnia Mieszkaniowa w Lesku zwróciły się o ujęcie w LPR terenów, na których 

planują wykonać inwestycje z udziałem środków unijnych. Niestety tereny wskazane przez 

Spółdzielnię Mieszkaniową w Lesku nie spełniają wymaganych wskaźników i nie mogą 

zostać ujęte w planie. Natomiast ulice (z wyjątkiem ul. Gołdapskiej) wskazane przez 

Spółdzielnię Mieszkaniową w Olecku, czyli ul. Środkowa, Osiedle nad Legą,  

ul. Nocznickiego 6, spełniają wymagania i mogą zostać objęte Lokalnym Planem 

Rewitalizacji. Spółdzielnia Mieszkaniowa planuje do końca marca złożyć wniosek na 

dofinansowanie inwestycji polegającej na ociepleniu i wykonaniu elewacji budynków 

wybudowanych w technologii wielkiej płyty. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji stałych do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Sławomir Szerel 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb   

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/321/06 Rady Miejskiej  

w Olecku z dnia 26 stycznia 2006 r. w sprawie przyjęcia Lokalnego Planu Rewitalizacji jako 

szansy na poprawę życia w Olecku. 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały? 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za podjęciem uchwały głosowało  

20 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/321/06 Rady 

Miejskiej w Olecku z dnia 26 stycznia 2006 r. w sprawie przyjęcia Lokalnego Planu 

Rewitalizacji jako szansy na poprawę życia w Olecku.  

 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.33.2011 

w załączeniu 

 

 

 g) uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Olecko na lata 2011-2015 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski  

poinformował, iż ustawa z dnia 21 czerwca 2001r. o ochronie praw lokatorów, 

mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Kodeksu cywilnego zobligowała rady gminy do 

uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy. 

Program na lata 2011-2015 został przygotowany w formie załącznika do projektu uchwały. 

Szczegóły były omawiane na posiedzeniach komisji.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji stałych do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Sławomir Szerel 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb   

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Olecko na lata 2011-2015. 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały? 
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Radny Mariusz Miłun 

stwierdził, iż zapotrzebowanie na lokale socjalne i komunalne znacznie przekracza 

możliwości gminy. Jego zdaniem stworzony program nie do końca prezentuje wizję jak temu 

sprostać. Każdego roku, licząc od 2011, ilość dostępnych mieszkań komunalnych, zgodnie  

z tabelą nr 1, spada. Proponował, aby w trakcie prac nad budżetem na 2012 rok zastanowić 

się nad tym, czy gmina w ramach stworzonego programu nie powinna przyjąć, że w latach 

2012-2015 zainwestuje określoną ilość pieniędzy z dochodów własnych na powiększenie 

zasobu mieszkań komunalnych. Problem mieszkaniowy to jeden z kluczowych problemów 

społecznych, szczególnie ludzi młodych. Poprzez stworzenie przyjaznych warunków 

mieszkaniowych, w pewnym stopniu zmniejszylibyśmy ryzyko odpływu młodych ludzi  

z naszego miasta.  

W projekcie uchwały pojawia się, jego zdaniem bardzo pozytywna rzecz, czyli określenie 

standardów jakościowych mieszkań komunalnych, socjalnych. Gratulował pomysłu. Liczy na 

to, że jest to początek do określania standardów również w innych dziedzinach naszego życia, 

jak standardów utrzymania, budowy i remontów dróg, standardów utrzymania zimowego 

dróg itd. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, iż starano się, aby program zawierał minimum, czyli to co jest niezbędne  

i realne do wykonania. Gmina będzie popierać i promować budownictwo TBS, aby powstało 

jak najwięcej mieszkań. Są kłopoty z kredytami dla TBS-ów w Polsce, ale wyraził nadzieję, 

że zostaną one rozwiązane.     

 

Radny Janusz Żero 

odniósł się do ostatnich słów Burmistrza. Osobiście uważa, że TBS-y przechodzą do historii.  

Budownictwo to skończyło się i nie będzie funkcjonowało, ani istniało.  

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odnosząc się do wypowiedzi radnego stwierdził, iż póki co TBS-y nie przeszły do historii. 

Nie ma żadnych zmian w przepisach o Towarzystwach Budownictwa Społecznego. Jak 

zostanie uchwalona ustawa, która zniesie TBS-y poinformuje o tym radnego.  

 

Innych uwag nie zgłaszano. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za podjęciem uchwały głosowało  

19 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

 

Rada podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Olecko na lata 2011-2015.  

 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.34.2011 

w załączeniu 

 

 

 h) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2011-2022 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski  

wyjaśnił, iż w związku ze zmianami w budżecie Gminy Olecko na 2011 rok należy dokonać 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko. Zmianie uległy planowane 
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dochody w związku ze zmniejszeniem subwencji oświatowej o 130 tys. zł. W załączniku Nr 3 

określającym wykaz przedsięwzięć realizowanych w latach 2011-2015, wprowadza się 

dwuletnie zadanie inwestycyjne pn.: ,,Budowa boksu garażowego OSP Lenarty” do realizacji 

w latach 2011-2012, z planem na 2012 rok w wysokości 38.195 zł, w tym 20.000 zł 

planowane środki do pozyskania. Zadanie było uwzględnione jako jednoroczne w 2011 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji stałych do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Sławomir Szerel 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb   

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Olecko na lata 2011-2022. 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały? 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za podjęciem uchwały głosowało  

20 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Olecko na lata 2011-2022.  

 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.35.2011 

w załączeniu 

 

 

 i) zmiany budżetu gminy na 2011 rok 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski  

poinformował, iż zwiększa się plan dochodów o 121.691 zł i o tę samą kwotę zwiększa się 

plan wydatków. Zmiany były szczegółowo omawiane na posiedzeniach komisji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji stałych do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Sławomir Szerel 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
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Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb   

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2011 rok. 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały? 

 

Radny Grzegorz Kłoczko 

pomimo, iż nie chcą wnosić poprawek do projektu uchwały, ani też nie będą głosować 

przeciw, ani się wstrzymywać, wygłosił kilka słów komentarza w imieniu Klubu Radnych 

Dobro Wspólne.  

W wyniku niekorzystnego wyniku kontroli, gmina musi zwrócić dotację na kwotę ponad  

650 tys. zł, z czego w tym projekcie uchwały ponad 200 tys. zł. Doszło do przeoczenia bez 

złych intencji. Zastanawiając się nad ogólnoludzkim aspektem tej sprawy, można powiedzieć, 

że błąd jest zawsze wpisany w naturę ludzką i on nam towarzyszy. Zaistnienie tej sytuacji 

świadczy o tym, że kuleją jakieś procedury i gdyby były one doskonałe, to 

prawdopodobieństwo ewentualnego błędu byłoby o wiele mniejsze. Można by powiedzieć, że 

wszyscy jesteśmy winni, a zapytując o swoją własną winę w tej sprawie, czy winę jako 

radnego, to mógłby odpowiedzieć, że radni są zobowiązani do tego, aby upominać się  

o wysokie standardy. Widocznie trochę nam brakuje do standardów, jakie zna i praktykuje 

Unia Europejska, gdyż nasza porażka wiąże się z prawem unijnym. Osobiście czuje się 

zobowiązany do tego, aby wymagać i nie unikać wymagalności w stosunku do organów 

gminy na przyszłość. Zwrócił także uwagę, że jest wielka niewspółmierność do wielkości 

przeoczenia i wielkości kary, która nas dotyka. Być może należałoby podjąć pewną rezolucję, 

aby organy kontrolujące zeszły na ziemię. W realiach gminy, która szuka i wydaje duże 

środki finansowe, karanie za drobne przeoczenie tak wielką kwotą, jest to abstrakcja i nie jest 

to chodzenie po ziemi. Kiedy przy podejmowaniu uchwały budżetowej Klub zapewniał, iż 

udzieli wszelkiego wsparcia, aby wykorzystywać wszystkie szanse na dotacje, jakie można 

otrzymać na sport, nie takie wsparcie miał na myśli, aby wspierać uchwały o zwrocie tych 

dotacji. Wyraził nadzieję, że więcej nie będą wspierać sportu w taki sposób, że będzie 

zwracana dotacja.  

Podsumowując Klub będzie głosował za, mając nadzieję, że uda się z powodzeniem 

inwestycję dokończyć.  

 

Innych uwag nie zgłaszano.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za podjęciem uchwały głosowało  

20 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany budżetu gminy na 2011 rok.  

 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.36.2011 

w załączeniu 
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Do punktu 11 – „Głos wolny, wolność ubezpieczający”. 

 

Pan Alojzy Jurczak  

podczas składania informacji przez Pana Burmistrza słyszał, że rozpoczynają się remonty 

dróg. Wyraził nadzieję, że droga do Lesku także jest objęta tym remontem. Prosił o zwrócenie 

uwagi szczególnie na odcinek w dojnej jej części tuż przy ul. Kościuszki, gdyż ciągle tam 

zalega woda i być może ta część drogi przez to się najczęściej psuje. Ponadto dobrze byłoby, 

aby przy okazji remontu ulicy, wymienić nawierzchnię chodnika, który jest bardzo 

zniszczony.   

Pan Burmistrz zadeklarował, że będzie rozmawiał z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych  

i Autostrad w sprawie brakującej bramki przy wiadukcie, w związku z tym poprosił, aby 

wspomnieć także, że tuż po minięciu wiaduktu jadąc w kierunku Ełku jest uskok, 

spowodowany prawdopodobnie przepływem wody. Należy ten odcinek naprawić. 

Warto także wspomnieć o załataniu dziur na drodze w Gąskach. Jest ona w bardzo złym 

stanie, a jeżdżący po niej sprzęt ciężki ten stan pogarsza. Zdaje sobie sprawę, że nie da się tej 

drogi naprawić w tej chwili, ale w niektórych miejscach trzeba dokonać naprawy natychmiast, 

gdyż zagraża to bezpieczeństwu ruchu drogowego.    

 

Sołtys Sołectwa Zatyki – Maria Arciszewska 

Poinformowała, iż prośbą mieszkańców jest, aby w Zatykach był jakiś środek komunikacji – 

autobus lub szynobus. Była w tej sprawie w Olecku i rozmawiała na temat autobusu – będzie 

jeździł, jeśli będą chętni. Ma wysłać pismo do PKS Suwałki z petycją mieszkańców. Autobus 

kursowałby na trasie Olecko – Zatyki – Gąski – Olecko. Korzystniej jednak byłoby, aby 

zatrzymywał się szynobus dlatego, że szynobus kursuje na trasie Olecko – Ełk i wielu 

mieszkańców zainteresowanych jest połączeniem z Ełkiem. Była w Ełku i rozmawiała  

z kierownikiem – Panem Rybaczkiem na temat szynobusu, który powiedział, że jeżeli będzie 

przystanek osobowy i zgoda Dyrektora Warmińsko-Mazurskiego Zakładu Przewozów 

Regionalnych w Olsztynie, będzie zatrzymywał się w Zatykach szynobus. Prosiła, aby Pan 

Burmistrz poparł petycję mieszkańców o budowę przystanku osobowego, a jeśli to możliwe 

także finansowo. Część prac wykonają mieszkańcy Zatyk w czynie społecznym.  

W imieniu Pana Pachuckiego prosiła o naprawę przepustu na drodze Zatyki – Dzięgiele, gdyż 

woda zalewa pola i nic nie można na nich zrobić, ani uprawiać.  

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odnośnie komunikacji PKS lub szynobusu w Zatykach stwierdził, iż gmina nie ma na to 

wpływu. Pismo popierające w tej sprawie zostanie wysłane. Najważniejsze, aby byli chętni  

z komunikacji korzystać, gdyż z reguły PKS-y likwidują trasy, bo coraz mniej osób z nich 

korzysta. Jeżeli chodzi o szynobus – wyśle stosowne pismo do Olsztyna, poprosi także Pana 

Adamczyka o wsparcie działań mieszkańców Zatyk. 

Przepust zostanie naprawiony.  

Jeśli chodzi o remont drogi do Lesku, to w tym roku planowany jest remont tej drogi, nie jest 

w stanie odpowiedzieć teraz w jakim zakresie. O naprawę drogi w Gąskach zwróci się do 

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad.  

Jednocześnie zwrócił się z prośbą do pana Alojzego Jurczaka jako przedstawiciela Urzędu 

Marszałkowskiego w Ełku, aby wpłynął na Rejon Dróg Wojewódzkich w Olecku, aby został 

ogłoszony przetarg na sprzątnięcie dróg wojewódzkich, gdyż wszyscy już sprzątają miasto.   

 

 

Na tym punkt zakończono.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, iż porządek sesji został wyczerpany. Zamknął 

obrady sesji Rady Miejskiej w Olecku.  

 

 

          Protokołowała                  Przewodniczący Rady Miejskiej 

     

      Wioletta Biszewska        Karol Sobczak        


